
Ügyszám: 23-3/2008.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2008.  január  28-án  16,00 
órakor megtartott testületi üléséről. 

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
              Fábián Gusztáv alpolgármester

Mátraházi Zsuzsanna képviselő
Raffay Béla képviselő

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: 
Dr. Verbovszki Valéria körjegyző

Valamennyi napirendnél jelen van: 
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika

Köszönti  a megjelenteket.  Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  4 tagja közül 4 fő jelen 
van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. 
A napirenddel kapcsolatban két javaslata lenne: a 4. és 7. napirendi pontot töröltetni szeretné. 
A 3. napirendi pont címe Szerződések díjának módosítására változna. Indoka: A 4. napirendi 
pontot  azért  szeretné  töröltetni,  mert  február  elején  tárgyal  a  szennyvízcsatornával 
kapcsolatban  a  terv  készítőjével,  ezért  most  még  nem  aktuális.  Egy-két  szponzor  is 
megkereste  őket,  lehet,  hogy  meg  tudják  oldani  a  problémákat.  A  7.  napirendi  pont  az 
ügyrendi bizottság megválasztásáról szólt volna, de nem találtak kültagot, ezért nem tudják 
egyelőre megalakítani. Továbbá kéri, hogy a zárt ülést utolsó napirendként tárgyalják. 
Szavazásra teszi fel a kiküldött napirendet a fenti változásokkal együtt. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a napirendet elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

4/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
2008.  január  28-i  testületi  ülésének  napirendjét  az 
alábbiak szerint határozza meg: 
1. A köztisztaságról és a szervezett közszolgáltatás kötelező 
igénybevételéről  szóló  14/2007.(12.27.)  sz.  rendelet 
módosítása
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2. 2008. évi munkaterv elfogadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester



3. Szerződések díjának módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4.  A  teljesítménykövetelmények  alapját  képező  kiemelt 
önkormányzati célok meghatározása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5. Ügyfélfogadás idejének meghatározása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
6. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések
7. Szociális ügy (zárt ülés)
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika 

Napirend

1.  A  köztisztaságról  és  a  szervezett  közszolgáltatás  kötelező  igénybevételéről  szóló 
14/2007.(12.27.) sz. rendelet módosítása
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Azért szükséges a rendelet  módosítása,  mert a rendeletben rosszul jelent meg a háztartási 
hulladék 110 literes zsákjának ára. A helyes összeg 292 Ft. 

Mátraházi Zsuzsanna

A kedvezmények ehhez hogyan viszonyulnak?

Simonné Vitányi Mónika

Csak a 110 l-es zsák áráról van szó, amiben nincs kedvezmény.  Minden más rendelkezés 
változatlan marad. 
Szavazásra  teszi  fel  a  köztisztaságról  és  a  szervezett  közszolgáltatás  kötelező 
igénybevételéről szóló 14/2007.(XII.27.) sz. rendelet módosításának egy olvasatban történő 
elfogadását. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül 
a  köztisztaságról  és  a  szervezett  közszolgáltatás  kötelező  igénybevételéről  szóló  14/2007.
(12.27.) sz. rendelet módosítását elfogadja, és megalkotja következő rendeletét: 

1/2008.(II.01.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
köztisztaságról  és  a  szervezett  közszolgáltatás  kötelező 
igénybevételéről  szóló  14/2007.(XII.27.)  sz.  rendelet 
módosításáról  az  előterjesztésnek  megfelelően  egy 
olvasatban rendeletet alkot. 

A képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon 
a rendelet helyben szokásos módon történő kihirdetéséről. 

Felelős: jegyző
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Határidő: azonnal

2. 2008. évi munkaterv elfogadása
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Az anyagot mindenki megkapta. Van valakinek hozzáfűzni valója?

Fábián Gusztáv

Mindenki küldött egy tervezetet a munkatervhez. Ez beépítésre került? 

Simonné Vitányi Mónika

Nagyjából igen, de akár most is hozzátehetnek. 

Dr. Verbovszki Valéria

A munkatervvel kapcsolatos javaslatokat megkapta. Igyekezett mindent beletenni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Februárban  szerepel  egy  olyan  napirendi  pont,  hogy  önkormányzati  rendezvények 
marketingjének meghatározása. Ez mit jelent?

Dr. Verbovszki Valéria

Ez egy javaslat volt. 

Fábián Gusztáv

Ez azt jelenti, hogy a honlapon már előre felteszik az események időpontját. Támogatókat 
keresnek. Érdeklődni kellene a Káli alapítványnál,  a Salföld Élni Akar alapítványnál,  és a 
Kistérség is szponzorál rendezvényeket. 

Simonné Vitányi Mónika

A költségvetésbe fel kell vezetni a rendezvényeket.

Fábián Gusztáv

Fel kell vezetni támogatás nélkül, és ha sikerül szerezni, akkor spóroltak. 

Mátraházi Zsuzsanna

Márciusnál van a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló rendelet. Ez csak így szerepel, 
de mit fognak vele csinálni? 

Fábián Gusztáv
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Felül kell bírálni. 

Mátraházi Zsuzsanna 

Akkor legyen ott, hogy mit kell csinálni, mert azt valóban felül kell bírálni. 

Simonné Vitányi Mónika

Akkor ezt kiegészítik azzal, hogy felülvizsgálata. 

Mátraházi Zsuzsanna

Azután pályázatokról tájékoztató júniusban, és júliusban pályázati lehetőségek felmérése. Ez 
júliusban  már  nagyon  késő.  Pályázatokat  már  két  hete  kellett  volna  csinálni,  meg 
folyamatosan. 

Fábián Gusztáv

Rendben van, hogy késő. Ha márciusban tudnak valamit,  akkor már márciusban tárgyalni 
fogják. 

Simonné Vitányi Mónika

A költségvetésnél eleve tárgyalni fogják. 

Mátraházi Zsuzsanna

Azt nem érti, hogy miért kerül pont júliusra, amikor semmi nem történik. 

Simonné Vitányi Mónika

Azért pont júliusra került, mert a kistérségi pályázatok akkor vannak. 

Mátraházi Zsuzsanna

Még egy kérdése van. Mi az, hogy a lakosság környezeti állapota. 

Fábián Gusztáv

Ezt minden évben egyszer megtárgyalják. Évről-évre van egy ilyen. 

Mátraházi Zsuzsanna

Az rendben, hogy közmeghallgatás, de mit jelent az, hogy környezeti állapot? 

Fábián Gusztáv

Ennek keretében beszélnek arról, hogy piszkos-e az utca vagy sem. 
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Dr. Verbovszki Valéria

A tájékoztató a lakosság környezeti állapotáról, kötelező napirend. A környezeti állapotnál a 
föld, víz, levegő minőségéről lehet tárgyalni, és hogy rend, tisztaság van-e. 

Fábián Gusztáv

Náluk mindig sarkalatos kérdés az is, hogy mekkora a fű. A turizmusból fakadó problémák is 
ide tartoznak, az is egy környezeti terhelés, környezeti ártalom. 

Mátraházi Zsuzsanna

Akkor tehát a falu környezeti állapotáról van szó. 
Itt van még a szennyvízszolgáltatás. Szennyvizet szerinte senki nem akar szolgáltatni.  

Dr. Verbovszki Valéria

Elnézést  kér,  ez  véletlenül  maradt  a  munkatervben.  Salföldnek  ilyen  rendeletet  nem kell 
alkotnia addig, amíg nincs csatornahálózata. 

Raffay Béla

Javasolja, hogy szerepeljen napirendként az előző körjegyzőség által lefolytatott ellenőrzés 
tapasztalatai használatbavételi engedélyekről, építési ügyekről. 

Dr. Verbovszki Valéria

Konkretizálni kellene, hogy ezek milyen ügyek. 

Fábián Gusztáv

Volt sima adóügyi probléma, illetve voltak a folyamatos építési ügyek problémái. 

Simonné Vitányi Mónika

Vannak ezzel kapcsolatos folyamatban lévő ügyeik.

Dr. Verbovszki Valéria

Szeretnének  tehát  egy  olyan  napirendi  pontot,  hogy  tájékoztató  folyamatban  lévő 
építéshatósági és adóhatósági ügyekről. Melyik hónapban lenne jó? Március? 

Simonné Vitányi Mónika

Igen, a március megfelelő. 
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Raffay Béla

Szeretne egy olyan napirendet is, amelyen a szelektív hulladékgyűjtéssel foglalkoznak. Akár 
a káli-medencei falvakkal is összefoghatnának ezzel kapcsolatban. Ha ez nem megy, akkor 
csak Salföldön.

Simonné Vitányi Mónika

Már felvette  a  kapcsolatot  a  káli-medencei  falvakkal,  hogy újból  lenne  egy egyeztetés  a 
Nemzeti  Parkkal.  Februárra  be  lehetne  tenni  olyan  címen,  hogy  a  Nemzeti  Parkkal 
kapcsolatfelvétel. 

Dr. Verbovszki Valéria

Az SzMSz felülvizsgálatával kapcsolatban annyi kérése van, hogy várják meg, milyen döntés 
születik a bíróságon, mert akkor úgyis kell egy új SzMSz-t készíteni a körjegyzőségre. 

Raffay Béla

Egy belterületi határkorrekciót kellene megtárgyalniuk a Nemzeti Parkkal. A Nemzeti Park 
annak idején a dombot elperelte a falutól. Már előzőleg volt olyan lakos, aki a dombba épített 
egy pincét. Miután a Nemzeti Park elperelte a dombot, most felszólította azt az illetőt, aki a 
pincét építette, hogy bontsa le. Kár lenne elbontani, mert ez egy szépen megépített  pince. 
Próbáljanak tárgyalni ezzel kapcsolatban is a Nemzeti Parkkal. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ezt be tudnák sorolni abba a napirendi pontba, hogy Kapcsolatfelvétel a Nemzeti Parkkal 
(szelektív hulladékgyűjtés, belterület határának módosítása). 

Mátraházi Zsuzsanna

Azon kell  gondolkozni,  hogy a Nemzeti  Park  ezért  kér  is  majd  valamit.  Kész  tényekkel 
álljanak eléjük. 

Fábián Gusztáv

Valószínűleg Salföld másik felét elkérik cserébe, ahogy ismerik az igazgatót. 

Raffay Béla

Az ünnepi programokat is meg kellene határozni. 

Dr. Verbovszki Valéria

Azok be vannak építve a munkatervbe.

Mátraházi Zsuzsanna
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Ez volt az ülésterv, és az üléstervvel eldöntik a munkatervet? 

Dr. Verbovszki Valéria

Nem, ez a munkaterv, aminek a része az ülésterv. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ők mindig hónapokra elosztották, hogy melyik hónapban mi van. 

Dr. Verbovszki Valéria

Itt is fel van sorolva. 

Simonné Vitányi Mónika

Nincs dátum szerint meghatározva, hogy melyik rendezvény mikor lesz, mivel erről a testület 
még nem határozott. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ezt nem kell a munkatervben meghatározni, de határozatot hozhatnak róla. 

Simonné Vitányi Mónika

Kéri, hogy vegyék fel ezt a munkatervbe.

Dr. Verbovszki Valéria

Helyi ünnepek idejének meghatározása. Így jó? 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem, ünnepek, rendezvények. 

Simonné Vitányi Mónika

Jó,  helyi  ünnepek  és  rendezvények  idejének  meghatározása  februárban.  Van  valakinek 
hozzászólása a napirendi ponttal kapcsolatban? 
Szavazásra  teszi  fel  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2008.  évi 
munkatervét a felsorolt módosításokkal együtt. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
2008. évi munkatervét a módosításokkal együtt elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

5/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
képviselő-testület  2008.  évi  munkatervét  az  ülésen 
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elfogadott  kiegészítésekkel  együtt,  az  előterjesztéssel 
egyezően megállapítja.

Utasítja a jegyzőt, hogy a záradékkal ellátott munkatervet 
az érintetteknek küldje meg, és gondoskodjon a munkaterv 
hatályosulásáról. 

Felelős: jegyző
Határidő: folyamatos

3. Szerződések díjának módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

a) Somló Volán Zrt-vel kötött szerződés módosítása

Simonné Vitányi Mónika 

A Somló Volánnak 2007-ben 8.400 Ft-ot fizettek.  2008-ban 9.240 Ft-ot javasolnak. Nem 
egészen tíz százalékot emelt a Somló Volán. Ezzel kapcsolatban hozzátennivaló? 
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elfogadja a Somló Volán Zrt. (8400 Ajka, Hársfa u. 7.) szolgáltatást végző által megküldött 
személyszállítási  szerződésre  vonatkozó  módosítási  javaslatot,  mely  alapján  a  térítési  díj 
2008.  évben  7.700  Ft/hó  +  ÁFA  összegben  kerül  meghatározásra.  A  képviselő-testület 
utasítja  a  polgármestert,  hogy  a  2008.  évi  költségvetési  rendeletet  ennek  megfelelően 
terjessze  a  képviselő-testület  elé,  továbbá  a  határozatot  a  szerződő  félnek  küldje  meg. 
Felelős:  polgármester  Határidő:  rendelet  beterjesztésére  február  15-ig  határozat 
megküldésére: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  4  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

6/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elfogadja a  Somló  Volán Zrt.  (8400 Ajka,  Hársfa u.  7.) 
szolgáltatást  végző  által  megküldött  személyszállítási 
szerződésre vonatkozó módosítási javaslatot, mely alapján 
a térítési  díj  2008. évben 7.700 Ft/hó + ÁFA összegben 
kerül meghatározásra. 

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a 2008. 
évi költségvetési rendeletet ennek megfelelően terjessze a 
képviselő-testület  elé,  továbbá  a  határozatot  a  szerződő 
félnek küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: rendelet beterjesztésére február 15-ig
                 határozat megküldésére: azonnal
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b) Tapolca COOP Zrt-től bérelt 131. sz. élelmiszer üzlet bérleti díja

Simonné Vitányi Mónika

Az lenne a kérése, hogy mielőtt a bérleti díjról szavaznak, beszéljenek a boltról. A boltos már 
három havi bérleti díjjal el van maradva. Két hónap múlva tudna fizetni egy összegben, mert 
egy ismerőse akkor felvesz pénzt, és abból ki tudná fizetni a hátralékot. Fűtés nincs, az áru 
egyre  kevesebb.  Ennyit  szeretett  volna  elmondani  elöljáróban,  szeretné  meghallgatni 
képviselőtársai véleményét is. 

Fábián Gusztáv

Nem tudja támogatni, hogy még két hónapot várjanak. Miért pont a bérleti díjjal maradt el?

Simonné Vitányi Mónika

Nem tudják, hogy a többi kifizetéssel (villany, telefon stb.) mi a helyzet.

Fábián Gusztáv

Nem látja reménytelinek a jövőt a jelenlegi bérlővel kapcsolatban. Szerinte küldjenek neki 
felszólítást, hogy fizesse be az elmaradt bérleti díjat minél hamarabb. 

Mátraházi Zsuzsanna

Kérdése, hogy miért probléma a vásárlóknak az, hogy nincs fűtés a boltban? Ez legyen az 
eladó problémája. Adna nekik két hónap haladékot. Gondoljanak bele, hogy ha nincs miből 
élnie, ha nincs forgalma, akkor miből fizet?

Simonné Vitányi Mónika

Ez a haladékadás már elég régóta megy.

Mátraházi Zsuzsanna

Nyilvánvalóan télen mindig előkerül.

Simonné Vitányi Mónika

Ha  működne  a  dolog,  nyáron  félretehetett  volna.  Nem  akarja  megbántani  a  képviselő 
asszonyt, de nincs itt állandóan, nem vásárol a boltban, nem is tudhatja, hogy mi van. 

Mátraházi Zsuzsanna

Aki itt van, az sem vásárol. Ennek ellenére nem tehetik azt, hogy bezáratják a boltot. 

Simonné Vitányi Mónika
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Miért ne tehetnék, de nincs is szándékukban. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem tehetik meg, mert ez közszolgáltatás.

Simonné Vitányi Mónika

Azt meg tudják oldani, ahogy erre már volt is példa, hogy az Önkormányzat két hónapig a 
kenyeret és a tejet házhoz szállította. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nehogy azt higgyék, hogy tolongani fognak az emberek azért, hogy kivegyék a boltot. 

Fábián Gusztáv

Ezzel a bolttal pontosan az a baj - és ezt a bérlő képviselőjének is elmondta -, hogy nyáron is 
már  gyenge  volt.  Nem  azt  mondja,  hogy  szupermarket  legyen  Salföldön,  de  érezhetően 
gyengült a választék már a főszezonban.

Mátraházi Zsuzsanna

Mihez képest?

Raffay Béla

A tavalyihoz képest.

Fábián Gusztáv

Ha valaki  minden télen fizetésképtelen lesz,  nem lát  arra  esélyt,  hogy behozza a nyáron. 
Ugyanez történt a tavalyi télen is.

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte bárki bérli, ugyanez történik majd, mert amit nem vesz be, abból nem tud fizetni. 

Fábián Gusztáv

Ez nem egészen így van, mert lehet, hogy eddig három ember bebizonyította, hogy milyen 
rossz ez a bolt, és mindig arra hivatkoztak, hogy itt nem vásárol senki. Ez ebben a formában 
nem igaz, mert a boltot lehetne jobban is vezetne. Lehetne benne több áru, akár olcsóbb áru 
is, de ha nincs jó áru, nincs olcsó áru és kevés áru van, azzal elűzik a vásárlókat. Azt a kis 
forgalmat is lecsökkentik. Érti mindezt a kocsmára és a boltra egyaránt. Ez az ő véleménye. 

Simonné Vitányi Mónika

Azok, akik folyamatosan itt vannak, itt élnek, jobban látják, hogyan működik a bolt. 

10



Mátraházi Zsuzsanna

Úgy  gondolja,  hogy  tájékozódni  kellene,  mert  nagyon  sok  kistelepülésen,  nagyon  sok 
kisbolttal probléma van, hiszen nincs vásárlóerő. Szerinte toleránsnak kellene lenni. Bárki jön 
ide, mindenki ezzel fogja szembetalálni magát. 

 Fábián Gusztáv

A lényeg az, hogy ennek a vállalkozónak nem sikerült megoldania az önfenntartást,  és az 
önkormányzat pénzén spórol. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem fognak itt tülekedni azért, hogy idejöhessenek árulni, úgyhogy lehet, hogy ennyi  áru 
sem lesz. A lakosságra kell gondolni, aki néha csak elment a boltba. 

Fábián Gusztáv

Eddig mindig volt a boltra jelentkező.

Mátraházi Zsuzsanna

Nem ilyen gazdasági körülmények között.

Fábián Gusztáv

Nem lehet úgy nézni a dolgot, hogy csak rossz lesz, ezért hagyjuk így az egészet. Akármilyen 
egy gazdasági helyzet, egy vállalkozó csinálhat kis csodát a maga környezetében. 

Simonné Vitányi Mónika

Felkéri a körjegyző asszonyt, hogy olvassa fel, mi áll a szerződésben. Utána beszélhetnek a 
további lehetőségekről. 

Dr. Verbovszki Valéria

A bérleti szerződés, amelyet a felek kötöttek 2005. január 17-én, határozatlan időre szól. A 
szerződés  17.  pontjában szerepel,  hogy kaucióként  a  bérlő  három havi  bérleti  díjat  fizet. 
Továbbá,  a  bérbeadó  jogosult  a  felmerült  követelését  annak  rendezésére  vonatkozó 
felszólításban megadott határidő lejárta után a kaució összegéből elszámolni. Most felmerült 
követelésként az elmaradt három havi bér. Mondhatja az önkormányzat, hogy ezt beszámítja 
a kaucióba, de nem köteles ezt mondani, hiszen a kaució arra is szolgálhat, hogy ha szeretné 
kiadni másnak bérbe, vagy ki akar írni egy pályázatot, akkor még itt marad három hónapig. A 
szerződés  25.  pontjában szerepel,  hogy a  felek  bármelyike  jogosult  a  szerződés  azonnali 
hatályú írásos felmondására a másik fél súlyos, vagy folyamatos szerződés szegése esetén. 
Azonnali felmondásra okot adó eset a bérleti díj egy hónapot meghaladó hátralékba esése. A 
testületnek el kell döntenie, hogy szeretné-e a továbbiakban is ellátni ezzel a bérlővel ezt a 
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közfeladatot, vagy inkább valami más megoldást keres. Az azonnali felmondásra a mostani 
bérlő már okot adott. 

Mátraházi Zsuzsanna

Felszólították már egyáltalán arra, hogy fizessen?

Simonné Vitányi Mónika

Már decemberben kapott a körjegyzőségtől felszólítást. A szerződésben is benne van, hogy 
azonnali hatállyal fel lehet mondani, akár egy havi bérleti díj tartozás után is. 

Mátraházi Zsuzsanna

Azonnali hatállyal, de csak a felszólítás után. 

Dr. Verbovszki Valéria

A testület most eldöntheti, hogy írásban felmond-e a bérlőnek. Megfontolandó azonban az, 
hogy  a  továbbiakban  ezt  a  feladatot  milyen  módon  látja  el.  Beszélgettek  arról,  hogy az 
önkormányzat  vinné  tovább  a  boltot,  mint  vállalkozási  tevékenységet,  ami  azonban  nem 
egyszerű feladat, hiszen nem biztos, hogy eladót talál, mert úgy gondolták, hogy közhasznút 
alkalmaznak, de nem biztos, hogy az idén lesz rá pénz, továbbá az nem lenne folyamatos. Ez 
tehát nem egy túl jó megoldás. Marad tehát az, hogy bérbe adja másnak az önkormányzat, ha 
most azonnali hatállyal felmondana ennek a bérlőnek. Meg kell vizsgálni azt, hogy miért nem 
fizetett a bérlő, miért nem rentábilis nekik az üzlet. Megfontolandó a bérleti díj csökkentése. 

Fábián Gusztáv

Eddig  is  hozzájárultak  a  bérleti  díjhoz.  Soha  nem  fizette  a  teljes  bérleti  díjat,  az 
önkormányzat mindig átvállalta bizonyos százalékát. Ennek ellenére is elmarad a bérleti díj 
fizetésével. 

Dr. Verbovszki Valéria

A következő lehetőség az, hogy behívják a bérlőt, és megkérdezik tőle, hogy miért nem fizet. 

Simonné Vitányi Mónika

Már régen felmerült, hogy bent kell-e lenniük ebben a „bolt-dologban”. Azt is csinálhatnák, 
hogy írnak egy felszólítást neki, elszámolnak a három hónappal, és az önkormányzatnak a 
pénz, amivel tartozik, visszajönne. Végül elgondolkodhatnak azon, hogy egyáltalán akarják-e 
bérelni a boltot az COOP Rt-től, vagy sem. Ha nem akarják tovább bérelni, akkor egyszerűen 
felmondják az COOP Rt.  felé  a bérleti  szerződésüket.  Ebben azonban az a rossz,  hogy a 
faluban az ellátás nem lesz megoldott. Gondolkodott a mozgóbolti ellátáson is, ez a szolgálat 
több helyen is működik.  Ha azonban úgy döntenek, hogy a bolt  bérletét  vigye tovább az 
önkormányzat,  akkor azt ajánlja, hogy a szerződésből vegyék ki azt az összeget, amivel a 
bérlőt támogatják. 

Mátraházi Zsuzsanna
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A jegyző asszonyhoz csatlakozna, aki azt mondta, hogy ide kellene hívni őket a testület elé és 
megbeszélni a dolgot.

Raffay Béla

Erre már sor került decemberben.

Simonné Vitányi Mónika

Ekkor elhangzott, hogy ha még egyszer előfordul, hogy akár csak egy hónappal is elmarad, 
akkor felmondják a szerződést. Ígérte, hogy rendesen fizet, de nem történt változás. 

Mátraházi Zsuzsanna

Az embereknek nyíltan a szemébe kell mondani, nem lehet valaki feje felett dönteni. Papíron 
ki kell küldeni. 

Simonné Vitányi Mónika

Szemtől szembe hangzott el. 

Mátraházi Zsuzsanna

Arról, hogy mozgóellátás legyen, vagy ne legyen, meg kell kérdezni azokat, akik járnak a 
boltba vásárolni. 

Fábián Gusztáv

Javaslata,  hogy  határozott  felszólítást  küldjenek,  amiben  egy  utolsó  határidőt  adnak, 
amennyiben a megadott – mondjuk 10 nap – határidő alatt nem fizeti meg az elmaradt bérleti 
díjat, úgy felmondanak a bérlőnek. 

Mátraházi Zsuzsanna

Most arról döntenek, aki 12 nap múlva el akar menni a boltba, de nem lesz bolt. 

Fábián Gusztáv

Már volt arra precedens, hogy hónapokig nem volt nyitva a bolt, mert a bérlő egyik napról a 
másikra otthagyta a boltot, de mégis megoldották.

Mátraházi Zsuzsanna

De, ezt nem a boltos csinálná, hanem ők idéznék elő. 

Simonné Vitányi Mónika
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Képviselőtársa alig van itt a faluban, beszélt bárkivel is arról, hogy milyen a bolt? Hozzájuk 
sorban jönnek a panaszok. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ő is itt  van, elmegy olykor a boltba, de úgy van vele, hogy olyankor, amikor éppen nem 
vásárolt  be  Tapolcán.  A  legtöbben  valóban  így  vannak  ezzel,  ezért  nem  tud  ez  a  bolt 
működni. Éppen azért mondja, hogy sokkal emberségesebb lenne, ha adnának egy kis kifutási 
időt. 

Simonné Vitányi Mónika

Félévente adnak kifutási időt. 

Fábián Gusztáv

Ugyanezt hallották az előző bérlőtől. Amikor azonban jött a mostani bérlő, érdekes módon 
lett áru, egy évig nem is volt probléma. Most azonban az történik, hogy a bolt, a kocsma 
egyaránt  visszafejlődik.  Nekik  van  egy  szerződésük,  és  igenis  megtehetik  azt,  hogy 
felmondanak. A lakosság pedig kibírja, ahogy kibírta a múltkor is, amikor 2,5 hónapig nem 
volt sem bolt, sem kocsma és a képviselők hordták a kenyeret meg a tejet. 

Dr. Verbovszki Valéria

Egyetért azzal, hogy azonnal fel kell szólítani a bérlőt, hiszen azzal, hogy három hónapja nem 
fizet, már akkora engedményt  adott  neki a testület,  hogy meggondolhatta volna magát,  és 
legalább egy havit befizethetett volna. Javasolja, olyan határozatot hozzon a testület,  hogy 
szólítsa  fel  az  elmaradt  bérleti  díj  10  napon  belüli  befizetésére.  Ha  nem  fizeti  meg, 
alkalmazná az azonnali hatályú felmondást. 

Mátraházi Zsuzsanna 

Szerinte a felszólításba foglalják bele, hogy ha nem tud fizetni, akkor másik pályázatot írnak 
ki. 

Simonné Vitányi Mónika

Jól érti, hogy azt írják a bérlőnek, hogy amennyiben nem fizeti be az elmaradást, akkor másik 
pályázatot írnak ki a bolt bérletére?

Dr. Verbovszki Valéria

És  addig,  amíg  nem  jönnek  be  pályázatok,  amíg  nem  bírálják  el  az  eredményt,  addig 
maradhat a mostani bérlő a boltban?

Mátraházi Zsuzsanna

Persze, hogyne. 

14



Fábián Gusztáv

Ő ezt nem írná bele. 

Mátraházi Zsuzsanna

Valami olyasmit gondolt belefoglalni, hogy ha nem fizeti be az elmaradást, akkor pályázatot 
írnak ki, és annak sikeressége esetén másnak adják ki a boltot. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ha most tíz napon belül befizeti az elmaradt bérleti díjat, akkor az önkormányzat nem élhet 
az azonnali  hatályú  felmondási  jogával  és  ebben az esetben okafogyottá  válik  a  pályázat 
kiírása. Ebben az esetben felesleges kiírni a pályázatot.

Mátraházi Zsuzsanna

Így van, felesleges. Csak abban az esetben lépnek, ha nem fizeti meg a tartozását. 

Fábián Gusztáv

Ez egy nagyon enyhe megoldás lenne, de ennek hatására nem történne semmi, hiszen a bérlő 
azt  gondolná,  hogy  nem  történik  semmi,  ha  nem  fizeti  be  hátralékot,  csak  kiírnak  egy 
pályázatot. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem, mert ott lebeg a feje felett a kard, hogy valaki megnyerheti a pályázatot. 

Fábián Gusztáv

Mégis ki fog úgy pályázni, hogy a boltban ott a bérlő? 

Simonné Vitányi Mónika

A bérlő nem kérheti, hogy a kauciót számítsák be a hátralék kifizetésébe, ugye? 

Raffay Béla

Ő nem fizetheti be abból, mert az már az önkormányzatnál van. 

Dr. Verbovszki Valéria

Nem, azt a testület döntheti el, hogy beszámítja-e, vagy sem. 

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte fellebbezési lehetőséget kell adni például a 10 naphoz. 
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Dr. Verbovszki Valéria

Itt nincs fellebbezés. 

Mátraházi Zsuzsanna

A határozat ellen lehet fellebbezni. 

Simonné Vitányi Mónika

Ez nem határozat, hanem fizetési felszólítás. 

Dr. Verbovszki Valéria

A beszélgetés alapján szerinte erről nem is kellene határozatot hozni, hanem a körjegyzőség 
hivatalból felszólítja a bérlőt, hogy a tartozását 10 napon belül fizesse be, ellenkező esetben a 
testület a szerződés alapján él az azonnali hatályú felmondás jogával. 

Mátraházi Zsuzsanna

Arról volt szó, hogy azt írják meg, hogy amennyiben nem fizeti be a tartozást, pályázatot 
írnak ki. 

Dr. Verbovszki Valéria

Pályázatot csak akkor lehet kiírni, ha már felmondott a testület a bérlőnek.

Mátraházi Zsuzsanna

Versenyeztetni lehet a jelenlegivel. 

Simonné Vitányi Mónika

A bérlő fel is jelentheti őket, hogy mi alapján írnak ki pályázatot, mikor még élő szerződése 
van. 

Dr. Verbovszki Valéria

Továbbra is az a javaslata, szólítsák fel, hogy fizesse be 10 napon belül a tartozását, különben 
életbe  lép  az  azonnali  hatályú  felmondás,  amennyiben  befizeti,  nem mondanak  fel  neki, 
hiszen  -  éppen  az  által,  hogy  befizette  a  pénzt  –  okafogyottá  válik  az  azonnali  hatályú 
felmondás. Addig, amíg bérli, nem lehet kiírni a pályázatot. 

Simonné Vitányi Mónika 

Szavazásra teszi fel, hogy a képviselő-testület szólítsa fel a bolt bérlőjét, hogy 10 napon belül 
fizesse be tartozását,  ellenkező esetben a képviselő-testület  él  a szerződés által  biztosított 
azonnali hatályú felmondás lehetőségével. 
Megállapítja,  hogy a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  1  ellenszavazattal,  tartózkodás 
nélkül elfogadja, hogy felszólítja a bolt bérlőjét, hogy 10 napon belül fizesse be tartozását, 
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ellenkező  esetben  a  képviselő-testület  él  a  szerződés  által  biztosított  azonnali  hatályú 
felmondás lehetőségével. 
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elfogadja a Tapolca COOP Zrt. (8300 Tapolca, Fő tér 5.) bérbeadó által megküldött 131. sz. 
élelmiszer üzlet bérleti díjára vonatkozó javaslatot, mely alapján a bérleti díj 2008. évben 
bruttó  39.600  Ft/hó  összegben  kerül  meghatározásra.  A  képviselő-testület  utasítja  a 
polgármestert,  hogy  a  2008.  évi  költségvetési  rendeletet  ennek  megfelelően  terjessze  a 
képviselő-testület elé, továbbá írja alá a tervezetet, és azt, valamint a határozatot a szerződő 
félnek küldje  meg.  Felelős:  polgármester  Határidő:  rendelet  beterjesztésére  február  15-ig 
aláírásra és megküldésére: azonnal
Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

7/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elfogadja a Tapolca COOP Zrt. (8300 Tapolca, Fő tér 5.) 
bérbeadó által megküldött 131. sz. élelmiszer üzlet bérleti 
díjára vonatkozó javaslatot, mely alapján a bérleti díj 2008. 
évben  bruttó  39.600  Ft/hó  összegben  kerül 
meghatározásra. 

A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a 2008. 
évi költségvetési rendeletet ennek megfelelően terjessze a 
képviselő-testület elé, továbbá írja alá a tervezetet, és azt, 
valamint a határozatot a szerződő félnek küldje meg.

Felelős: polgármester
Határidő: rendelet beterjesztésére február 15-ig

                           aláírásra és megküldésére: azonnal

Mátraházi Zsuzsanna

Tudja, hogy már megszavazták a munkatervüket, de neki javaslata lenne ezzel kapcsolatban. 
Kéri, hogy a határidők betartása miatt ne a hónap utolsó hetében, hanem a harmadik héten 
legyenek az ülések.

Dr. Verbovszki Valéria

Kellemetlen számára, hogy ezt kell mondania, de ezt a napirendet már lezárták, a következő 
ülésre kellene előterjeszteni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Rendben.
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4.  A  teljesítménykövetelmények  alapját  képező  kiemelt  önkormányzati  célok 
meghatározása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Észrevétel, hozzászólás a napirendi ponttal kapcsolatban? 

Mátraházi Zsuzsanna 

A  pontok  között  szerepel,  hogy  önképzéssel  fogják  a  munkájukat  a  dolgozók  javítani. 
Szerinte  ez  nem  elég.  Továbbképzéseken  kell  részt  venniük.  A  különböző  jogszabályi 
változások  esetén,  legalább  egy  napos  képzéseken.  Úgy  gondolja,  hogy  az  önképzés  ez 
esetben nem elég. Az ügyfelekkel való kapcsolattartásnál az szerepel, hogy korrekt legyen. 
Valóban a törvényeknek megfelelő legyen. A fegyelmezett kifejezés helyett – ami azt jelenti, 
hogy visszafogom magam attól,  hogy nehogy ráborítsam az asztalt  –  azt  mondaná,  hogy 
udvarias legyen. Kérdése, hogy az adózási szabályok betartása mennyiben feladata?

Dr. Verbovszki Valéria

Az adózási morál javítása? Ez a kintlévőségek folyamatos behajtását jelenti. 

Mátraházi Zsuzsanna

Vagyis az adójogszabályok szerinti ellenőrzés? Vagy valami ilyesmi. 

Dr. Verbovszki Valéria

Az adózási morál javítása azt jelenti, hogy a hátralékokat folyamatosan behajtják.

Mátraházi Zsuzsanna

Az egész úgy hangzik, mintha valami népnevelő feladatot vállalna az önkormányzat.

Dr. Verbovszki Valéria

Ezeket a szavakat nem ő találta ki, hanem általában a jogszabályokból vette át. Nem tudja, 
hogy küldött-e ki levelet a testületnek ezzel kapcsolatban, de valószínűsíti,  hogy amikor a 
munkatervhez kért javaslatokat, ehhez is. Nem kapott ehhez senkitől sem javaslatot.

Mátraházi Zsuzsanna

De igen, ő küldött. Kivehetik azt, ami a törvényben van, de saját maguk is dönthetnek, mivel 
róluk van szó. Mondhatják azt, hogy ne fegyelmezett, hanem udvarias legyen. Egészen más 
egy  olyan  fogadtatás,  amikor  nem  fegyelmezetten,  magukat  visszafogva  fogadják  az 
ügyfeleket.

Simonné Vitányi Mónika
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Ez csak a szavakon „lovaglás”. 

Fábián Gusztáv

Számára természetes, hogy legyen udvarias egy köztisztviselő, de legyen fegyelmezett is. Az 
előző körjegyzőségen az volt  a probléma,  hogy a köztisztviselő lehetett  udvarias,  lehetett 
fegyelmezett, csak éppen a munkáját nem végezte el. Ebből következett, hogy bizonyos fokú 
károsodás érte az önkormányzatot. Ő éppen ezért azt tudná javasolni, hogy a köztisztviselő a 
munkáját  végezze  el  elsősorban  precízen,  ezen  belül  legyen  udvarias,  legyen  tökéletes 
köztisztviselő. 

Simonné Vitányi Mónika

További hozzászólás? Akkor kérése, hogy az „udvarias” szóval egészüljön ki a határozati 
javaslat. 

Dr. Verbovszki Valéria

A képviselő asszony által felvetett továbbképzéssel kapcsolatban szeretné elmondani, hogy a 
köztisztviselők  természetesen  részt  vesznek  továbbképzéseken.  Ezek  azonban  egyre 
drágábbak, ezért egy bizonyos szintnél meghúzzák a határt. Az önképzést úgy oldják meg, 
hogy vásárolnak könyveket,  amik magyarázó szövegeket tartalmaznak. A másik módja az 
önképzésnek az, hogy ha új jogszabály jön ki, akkor leülnek a kollégáival közösen és együtt 
értelmezik  azt.  Így  szeretnék  kiküszöbölni  azt,  hogy  valamilyen  hibát  ejtsenek  a  munka 
során.  A  Közigazgatási  Hivataltól  is  mindig  kapnak  jogértelmezést.  Vannak  ingyenes 
továbbképzések is, ezekre is járnak. Az önképzés tehát valamilyen pluszt jelent. 

Mátraházi Zsuzsanna

A  könyv  is  pénzbe  kerül.  Lehet,  hogy  egy-egy  kollégát  el  kellene  küldeni  bizonyos  a 
jogszabályok  változásával  kapcsolatos  tanfolyamokra.  Érdemes  egy embert  egy bizonyos 
tanfolyamra beíratni, mint mondjuk megvenni tíz könyvet.

Dr. Verbovszki Valéria

Nem vesznek egy évben tíz könyvet, továbbá egy könyvet egész évben tudnak használni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Mindenképpen beírná mégis, hogy legalább a térítésdíj-mentes tanfolyamokra elmehessenek. 

Simonné Vitányi Mónika

Most mondta a jegyzőasszony, hogy azokra járnak, szerinte ezt szükségtelen beleírni. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Miért ne kellene beleírni?

Simonné Vitányi Mónika

Mert most mondta a jegyző asszony, hogy a nélkül is eljárnak a tanfolyamokra. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ha úgyis elmennek, akkor semmiből nem áll belefoglalni. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel az első határozati javaslatot az udvarias szó kiegészítésével. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot a kiegészítéssel együtt elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

8/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
körjegyzőség  köztisztviselői  tekintetében  2008.  évre  a 
teljesítménykövetelmények  alapját  képező  kiemelt 
önkormányzati célokat az alábbiak szerint határozza meg:

• A  2008.  évi  költségvetés  végrehajtása  során  a 
gazdálkodás  szabályszerűségének  biztosítása  a 
célszerűségi,  a  hatékonysági  és  a  takarékossági 
szempontok alapján.
• A  képviselő-testület  döntéseinek  szakszerű 
előkészítése,  alternatívák  feltárása,  a  döntések 
végrehajtása.
• A hatósági  és  az önkormányzati  munka  folyamatos 
javítása, fejlesztése önképzéssel, ellenőrzéssel, egyenletes 
minőségi munkavégzéssel.
• A  közigazgatási  hatósági  eljárás  és  szolgáltatás 
általános  szabályairól  szóló  törvény  alkalmazása,  az 
ügyfelek  korrekt  tájékoztatása,  fegyelmezett  és udvarias 
kiszolgálása,  az  ügyintézés  során  a  határidők  pontos 
betartása, előtérbe helyezése.
• A  gazdasági  programban  meghatározott  feladatok 
végrehajtásához pályázatok benyújtása.
• Adózási  morál  javítása,  a  kintlévőségek folyamatos 
behajtása.
• A Tapolca és Környéke Kistérség Többcélú Társulása 
által meghatározott feladatok végrehajtása.

A  fentiekben  meghatározott  kiemelt 
teljesítménykövetelményi  célok  alapján  a  körjegyző 
munkakörönként  meghatározza  az  egyéni 
teljesítménykövetelményeket.
Felelős: jegyző
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Határidő: április 30.

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel a második határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

9/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
utasítja a polgármestert, hogy 
• a  meghatározott  teljesítménykövetelmények  alapján 
gondoskodjon  a  körjegyzővel  szembeni 
teljesítménykövetelmények kidolgozásáról, és a körjegyző 
részére írásos dokumentum formájában történő átadásáról,
• a körjegyző teljesítményértékelését végezze el, és arról a 
képviselő-testületet  tájékoztassa,  folyamatosan  kísérje 
figyelemmel  a  körjegyző  köztisztviselők 
teljesítményértékeléssel kapcsolatos feladatellátását.

                            Felelős: polgármester
Határidő: teljesítménykövetelmények  kidolgozására: 

április 30.
                teljesítményértékelés elvégzésére: december 10. 
                képviselő-testület tájékoztatására: december 31.

5. Ügyfélfogadás idejének meghatározása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Az ügyfélfogadás úgy történne, hogy a körjegyző vagy megbízottja hetente legalább egyszer 
Salföldön  ügyfélfogadást  tartana.  Arra  gondoltak,  hogy  minden  hónap  első  szerdáján 
kilenctől tizenegyig lenne ügyfélfogadás. Minden hónap első szerdáján a körjegyző tartana 
ügyfélfogadást,  a hónap többi szerdáján pedig a körjegyző megbízottja.  Az ügyfélfogadás 
helye a polgármesteri hivatalban lenne, hiszen szerdán délelőttönként van orvosi rendelés, így 
aki  a  rendelőbe  elmegy,  az  ügyfélfogadásra  is  bemehet  egyben  az  ügyeit  intézni.  Az 
ügyfélfogadás 9-11 óra között lenne. Arra gondoltak, hogy a 2., 3. és 4. héten megosztva 
jönne ki az igazgatási, adóügyi és településüzemeltetési ügyintéző. 

Dr. Verbovszki Valéria

Az is elképzelhető továbbá, hogy a tapolcai építéshatóságtól is ki tud jönni ügyfélfogadásra 
egy építésügyi ügyintéző. 

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte a kérdés megtárgyalását el kellene napolni, mert el kell dönteni, hogy melyik héten 
ki jön ki. 
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Dr. Verbovszki Valéria

Azt nem tudja előre megmondani, hogy melyik héten ki jön ki.

Mátraházi Zsuzsanna

Pedig meg kellene mondani, hiszen az emberek a szerint jönnek, hogy milyen ügyük van, és 
mit kell intézni. 

Simonné Vitányi Mónika 

Szerinte nem kell  előre meghatározni.  Egy dolgot kell  tisztázni,  hogy minden hónap első 
szerdáján a körjegyző van kint. 

Mátraházi Zsuzsanna

Az rendben van, hogy 9-11 között van, de mi van akkor, hogy ha esetleg munkát tudnak 
vállalni az emberek. Kellene olyan nap is, amikor délután van ügyfélfogadás. 

Simonné Vitányi Mónika

Azért gondolta a 9-11 óra közötti időszakot, mert az idősebbeknek ez megfelelőbb időpont. 

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte egyik héten délelőtt, másik héten délután legyen. 

Fábián Gusztáv

17 évig Salföldön egyáltalán nem volt ügyfélfogadás. Mindenkinek Ábrahámhegyre kellett 
lemennie az ügyes-bajos dolgával. Ez egy olyan lehetőség, amit nem is biztos, hogy ki tudnak 
használni. Lehet, hogy sokszor itt ülnek a körjegyzőség dolgozói, és nem jön senki. Lehet, 
hogy azért, mert délelőtt van, de szerinte délután is nagy erre az esély. 

Dr. Verbovszki Valéria

A gyakorlatban lehet majd megfigyelni, hogyan működik a dolog. 

Fábián Gusztáv

Most fél évig kipróbálják, hogy mekkora az igény, azután levonhatják belőle a tapasztalatot. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem lehetne mégis megjelölni, hogy melyik nap, milyen ügyintéző jön ki?

Dr. Verbovszki Valéria
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Szeretné, ha a képviselő-testület ennyire nem korlátozná be a körjegyzőség munkáját. 

Fábián Gusztáv

Neki, ez ebben a formában megfelel, nagyon jó, de egy kérése lenne. Ha a jegyző asszony itt 
van,  akkor  aláírási  dolgokat  a  helyszínen  meg  lehessen  ejteni.  Például  ellenjegyzések. 
Űgyiratok kerülnek ide? Azért kérdi, hogy egy aláírásért ne kelljen átmenni Kővágóörsre. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ha rátelefonálnak, hogy mire van szükség, akkor természetesen kihozza magával. A bélyegző 
is mindig nála lesz. 

Simonné Vitányi Mónika

Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
helyszíni ügyfélfogadás rendjét az alábbiak szerint határozza meg:minden hónap első szerdai 
napján 9.00-11.00 óráig a körjegyző tart ügyfélfogadást, minden hónap 2., 3. és 4. szerdai 
napján 9.00-11.00 óráig a körjegyző megbízottja tart ügyfélfogadást Salföld községben. A 
képviselő-testület  utasítja a polgármestert,  hogy az ügyfélfogadás rendjéről tájékoztassa a 
körjegyzőt. Felelős: polgármester Határidő: tájékoztatásra: azonnal
Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  1 
tartózkodás  mellett  az  ismertetett  határozati  javaslatot  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát: 
 

10/2008.(I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
helyszíni  ügyfélfogadás  rendjét  az  alábbiak  szerint 
határozza meg:

- minden hónap első szerdai napján 9.00-11.00 óráig a 
körjegyző tart ügyfélfogadást,
- minden  hónap 2.,  3.  és  4.  szerdai  napján  9.00-11.00 
óráig a körjegyző megbízottja tart ügyfélfogadást Salföld községben.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  az 
ügyfélfogadás rendjéről tájékoztassa a körjegyzőt.
 
Felelős: polgármester
Határidő: tájékoztatásra: azonnal

6. Interpellációk, képviselői kérdések, bejelentések

Simonné Vitányi Mónika
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A decemberi testületi ülésen a Tapolcai Körzeti Földhivataltól kérdezték meg, hogy a pince 
miért nem szerepel a tulajdoni lapon. A válaszuk alapján fennmaradási engedélyt kell kérni a 
pincére, és akkor felkerülhet a tulajdoni lapra. A következő dolog, amiről a testületet szeretné 
tájékoztatni az, hogy volt egy bírósági  perük a zöldterülettel kapcsolatban. A bíróság – még 
nem jogerősen – az önkormányzat javára döntött. 

Fábián Gusztáv

Mi lett akkor a per végeredménye? Törlik a határozatot?

Simonné Vitányi Mónika

Amint jogerőssé válik, törlik a határozatot, a következő testület ülésen beszámol a szóban 
forgó  ügyről.  A  szennyvízcsatornázással  kapcsolatban  annyit  szeretne  elmondani,  hogy 
februárban kezdődik egy tervezői tárgyalás. Február végén kell beadni a tervezői pályázatot. 
Ábrahámhegy felé kifizették a szakértési díjat. Most a szakértői vizsgálat végeredményére 
várnak. 
A  Káli-alapítvánnyal  kapcsolatos  dolog  úgy  áll,  hogy  a  káli-medencei  polgármesterek 
levélben keresték meg az alapítványt, ebben szerepel, hogy Salföldet tekintsék káli-medencei 
falunak, és vegyék fel az alapítványba, és egy főt delegálhasson a kurátorok közé is. 

Fábián Gusztáv

A levélre már válaszoltak?

Simonné Vitányi Mónika

Még nem. 

Fábián Gusztáv

Reméli,  hogy  idén  már  bekerülhetnek,  hiszen  a  rendezvényeket  az  alapítvány  nagyobb 
összegekkel tudná támogatni. 
A  053-as  úttal  kapcsolatban  van  közölni  valója,  ahol  jelenleg  beszakadt  a  vízátfolyó 
betongyűrűje.  A  falugazdásztól  megkapta  a  DGA  Kft.  igazgatójának  telefonszámát,  aki 
tudomásul vette, hogy ez az út az övék. Mire két nap múlva újra felhívta, már kijelentette, 
hogy az  út  nem az  övé,  mivel  megnézte  a  tulajdoni  lapot,  és  azon az  Ipari  Szövetkezet 
szerepel  tulajdonosként.  Megadta  egy  felszámoló  biztos  telefonszámát.  Felhívta,  akiről 
kiderült, hogy nem felszámoló biztos, hanem a tsz. volt vezetője, aki azt a tájékoztatást adta 
erről az útról,  hogy valamikor  elosztogatta  az utat,  nem tudja kinek,  de lehet,  hogy még 
mindig az Ipari Szövetkezet neve szerepel a 053-as út egyes szakaszain, mert az illetők, akik 
ingyen megkapták az utat használatra, nem foglalkoztak a bejegyzéssel. Ott tart a dolog, hogy 
meg  kellene  nézni  a  saját  szemükkel,  hogy  mégis  mi  szerepel  ezen  a  tulajdoni  lapon. 
Komplikációt jelent az, hogy a nagy országút is a 053-as számot viseli. A lyuk sajnos még 
mindig  ott  van  az  úton,  változatlanul  balesetveszélyes.  Sürgősen  meg  kell  találni  a 
tulajdonost.  Sajnos  mindenki  le  akarja  rázni  őket,  mert  az  út  javítását  senki  nem akarja 
vállalni. 

Dr. Verbovszki Valéria
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Ha egy már nem létező szövetkezet neve szerepel tulajdonosként, meg kell találni azt, hogy 
ki a jogutódja. 

Fábián Gusztáv

Szeretné felkérni a polgármestert és a testületet arra, hogy küldjenek ki a falu lakosainak egy 
kérést,  mely  szerint   a  jövedelemadójuk  egy százalékát  ajánlják  fel  a  Salföld  Élni  Akar 
Alapítvány javára. Adóval kapcsolatos kérdése lenne. Megkereste egy lakó, aki Angliában élt 
több  évig,  és  nagyon  nehezményezi  azt  a  gyakorlatot,  hogy  negyedévente  van 
számlakibocsátás. Kérdése, hogy kifizetheti-e egy összegben ezeket a díjakat. 

Kolláth Zsuzsanna

Természetesen, lehetőség van erre. 

Fábián Gusztáv

Szeretné a  polgármester  asszonyt  megkérni  arra,  hogy kérdezzék meg a közterületen álló 
Trabant tulajdonosát, hogy mikor távolítja el az autót onnan. 

Simonné Vitányi Mónika

Beszélt  az  autó  tulajdonosával,  aki  azt  mondta,  tájékoztassa  a  testületet  arról,  hogy 
folyamatban van az ügy. El fogja szállíttatni, leadja azt. 

Fábián Gusztáv

Ha a kis pince meglesz, fel kellene ajánlani bérletre, ha jogilag rendben van.

Simonné Vitányi Mónika

Mátraházi  Zsuzsannához  lenne  kérdése.  Csatolták  a  honlap  karbantartás  számlájához  a 
karbantartó céghez íntézett  levelét.  Ezzel kapcsolatban szeretné tudni, hogy miért  írta azt, 
hogy „sajnálom, hogy mindazokra az újítási, modernizációs javaslatokra már nem volt  „füle” 
a képviselő-testületünknek,  amelyekkel  Önök jobbá, könnyebben használhatóvá,  vonzóbbá 
szerették volna tenni a honlapot.” Milyen javaslatokra gondol a képviselő asszony, mert ő 
semmiféle javaslatot nem hallott. 

Mátraházi Zsuzsanna

Dehogynem beszéltek róla, például arról, hogy áthelyezik a füleket, hogy gördíthető legyen.

Simonné Vitányi Mónika

Írásban sem kaptak ilyent, de szerinte szóban sem. A jegyzőkönyvekről azt írta, hogy azokat 
mind egy szálig elhelyezték a honlapon. Szeretné hozzátenni, hogy október 30-i jegyzőkönyv 
van fent, de december 31-ig szólt szerződés. 

Mátraházi Zsuzsanna
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Nem kapott jegyzőkönyvet.

Simonné Vitányi Mónika

Nem neki kellett volna kérni? Ha nem kapja meg, akkor oda kell szólni a Körjegyzőségre. 
Nem küldték el az ábrahámhegyiek? 

Mátraházi Zsuzsanna 

Úgy gondolta, hogy mivel megszüntették a szerződést, nem akarják, hogy felkerüljön.

Simonné Vitányi Mónika

December 31-ig szólt  a szerződés, kéri,  hogy e hiányosságért  ne a többi képviselőt tegye 
felelőssé.  December  31-ig   a  képviselő  asszony  feladata  lett  volna  a  honlap  ügyeinek 
intézése. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ahogy aláírták, azonnal elküldték a jegyzőkönyveket, ezután történhetett valami, amiért nem 
kapta meg. Valószínűleg még nem voltak aláírva.

Simonné Vitányi Mónika

Ő aláírta, tehát továbbra sem érti, miért nem került fel a honlapra a jegyzőkönyv. 

Mátraházi Zsuzsanna

Kérdése, hogy működik-e a polgármester internete, mert írt neki, de nem kapta meg?

Simonné Vitányi Mónika

Nincs mindig internet közelben. 

Fábián Gusztáv

Az e-mail magánközlésre szolgál, vagy az önkormányzat hivatalos ügyei intézésére? Jelenleg 
ugyanis az SzMSz-ben nincs olyan, hogy e-mailban jelentkeznek és tárgyalnak. Éppen azért 
is kell módosítani. Olyant ne kérjen, ami nem kötelező, majd, ha kötelező lesz, akkor számon 
kérheti, hogy miért nem válaszol valaki az e-mailre. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ez emberséges dolog, ugye?

Fábián Gusztáv

Ne emberségről beszéljenek, hanem jogszabályokról.
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Mátraházi Zsuzsanna

Beszélhetnek jogszabályokról, de ha nincs pénz a telefonján, akkor nem tud telefonálni. 

Simonné Vitányi Mónika

Év eleje van, és sorban jönnek a támogatás-kérések. Legutóbb a vesebetegektől és a Megyei  
Katasztrófavédelemtől  jött  megkeresés.  Az önkormányzat  anyagi  helyzete  szűkös, ezért  el 
kellene  dönteni  előre,  hogy akarnak-e  bárkit  is  támogatni  ebben az  évben,  vagy sem.  A 
tavalyi  évben  hoztak  egy  olyan  határozatot,  hogy  a  költségvetés  miatt  nem  támogatnak 
senkit. 

Dr. Verbovszki Valéria

Ennél a napirendnél nem lehet határozatot hozni, inkább azt javasolná a testületnek, hogy 
egyezzenek meg abban, hogy mivel szűkös a keret, nem támogatnak senkit, és a polgármester 
asszony  minden  beérkezett  kérelemre  erre  hivatkozással  megírja,  hogy  nem  tudják  őket 
támogatni. 

Fábián Gusztáv

Inkább vizsgálják meg mindegyiket, legfeljebb mindegyikre azt mondják, hogy nem. 

Dr. Verbovszki Valéria

Akkor a következő testületi ülésre behozzák. 

Simonné Vitányi Mónika

Megköszöni a részvételt, és az ülést 18,00 órakor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
      polgármester körjegyző

27


	Határidő: április 30.

